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F.J. Hoogendam en R.  van Aelst (SP)

(d.d. 1 december 2022)

Nummer

3913

Onderwerp

Vandalisme R-Net Snijdelwijk Boskoop

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Toelichting: In de avond van 27 november is een trein van R-Net op een stapel fietsen gebotst bij station

Boskoop-Snijdelwijk. Gelukkig zijn er geen persoonlijke ongelukken door gebeurd, maar de schade was

aanzienlijk. De SP-fractie is behoorlijk geschrokken van dit incident en we hebben hierover dan ook een

paar vragen. Ook al omdat Snijdelwijk in het recente verleden meermaals in het nieuws was vanwege

diverse misstanden.

1. Kunt u de precieze toedracht van het incident toelichten? 

Antwoord 

Op 27 november 2022 rond 19:30 uur, bij vertrek vanuit Boskoop Snijdelwijk richting Waddinxveen, botste

een TAG trein op een stapel van zo’n 8 fietsen. De fietsen zijn naar alle waarschijnlijkheid op het spoor

gelegd door vandalen. Tijdens de aanrijding was het donker en slecht weer, de machinist heeft de fietsen

niet gezien. De machinist is geschrokken van het incident, maar er zijn gelukkig geen gewonden gevallen.

Enkele fietsen kwamen bij het incident vast onder de trein te zitten en waren moeilijk te verwijderen.

Daardoor kon het treinverkeer pas tegen 23:00 uur weer hervat worden. De aanrijdingstrein kon gelukkig

zelfstandig afgevoerd worden naar zijn onderhoudslocatie Leidschendam. Tijdens het incident hebben er

zeker 3 uur geen treinen gereden en werden er bussen ingezet. 

2. Is er een inschatting te geven van de hoogte van de aangerichte schade? 

Antwoord

Het betreft hier onder andere materiële schade aan de trein, waarbij de fysieke schade bleek mee te

vallen. Echter het afvoeren naar Leidschendam en de als gevolg van de aanrijding benodigde inspecties

hebben, naast het niet beschikbaar zijn van het treinstel, meerdere manuren gekost. Daarbij zijn er tevens

kosten gemaakt voor de inzet van vervangend busvervoer tijdens de stremming. 

Daarnaast zijn er mogelijk minder reizigersopbrengsten, aangezien reizigers wellicht geen gebruik hebben

gemaakt van de bus, maar gekozen hebben voor een andere modaliteit.

De schade aan de spoor infrastructuur is beperkt gebleken. De totale kosten hiervan zijn daarom nu niet

echt in te schatten. 
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In de media werd aangegeven dat er geen beelden zijn van de dader(s), vanwege het ontbreken van

camera’s ter plekke. 

3. Wat gaat er worden ondernomen om de dader(s) alsnog te achterhalen? We denken daarbij

bijvoorbeeld aan buurtonderzoek.

Antwoord

NS heeft ons medegedeeld dat zij en ProRail allereerst aangifte hebben gedaan bij de politie. Daarnaast

heeft NS security contact gelegd met de wijkagent van Boskoop, Boskoop Snijdelwijk en Waddinxveen

Noord. Via deze weg probeert men camerabeelden vanuit de wijk, gericht op het spoor/station te

achterhalen in de hoop en dat dit kan helpen de daders te achterhalen. 

Uit contacten met de gemeente Alphen aan den Rijn, waarbinnen dit traject valt, blijkt dat ook zij dit

beoordelen als een zaak van de politie.

4. De spoorbeheerder gaf in de media aan graag meer cameratoezicht langs het spoor te willen zien. Is

het college bereid zich daarvoor in te zetten? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

Net als bij andere wegen ligt de verantwoordelijkheid voor beheer, onderhoud en veiligheid bij de

wegbeheerder, in dit geval de spoorwegbeheerder ProRail. Wij hebben ProRail om een reactie gevraagd.

ProRail geeft aan momenteel op verschillende plekken langs het spoor camera’s te hebben staan in het

land, waarbij deze vooral worden geplaatst op gevaarlijke plekken langs het spoor ten behoeve van de

veiligheid of ter voorkoming van vandalisme. Structureel wordt op basis van nut of noodzaak de

positionering van de camera’s aangepast wanneer zichtbare trends van (bijna) incidenten hier aanleiding

toe geven. Op de plek waar dit incident plaatsvond stonden geen camera’s die dit incident gefilmd

hebben. 

5. Welke andere maatregelen ziet het college voor zich om dergelijke ernstige incidenten in de

toekomst te voorkomen? 

Antwoord

Zoals bij antwoord 4 opgenomen zijn eventuele maatregelen te nemen door de spoorwegbeheerder.

Openbare orde en veiligheid buiten het gebied van de spoorwegbeheerder is een bevoegdheid van de

betreffende gemeente.

Het incident is binnen NS onderwerp van gesprek in het sociaal veiligheidsoverleg TAG. 

Met onze vervoerder hebben wij afspraken om daar waar sprake is van vandalisme, dit zo snel mogelijk te

herstellen en eventueel aangifte te doen. Mochten er zich hotspots voor gaan doen, dan zal dit in

bovengenoemd sociaal veiligheidsoverleg en zo nodig verder in overleg tussen vervoerder en politie aan

de orde komen. Met gerichte inzet en zichtbaarheid van V&S proberen zij dergelijke incidenten te

voorkomen.  

Den Haag, 10 januari 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


